
Okresní sdružení hasičů ČMS, Lanškrounská 2, Svitavy 

Shromáždění představitelů okresu Svitavy konaného 16.11.2013 v Rozhrání 

Zpráva o činnosti Odborné rady velitelů okresu Svitavy za rok 2013 

 

 

Odborná rada velitelů okresu Svitavy je tvořena 17ti  členy – 16 zástupců jednotlivých okrsků SDH 

okresu Svitavy a zástupce Hasičského záchranného sboru Svitavy. Jednání odborné rady velitelů se 

účastní také starosta našeho okresního sdružení.  

Pro letošní rok byla naplánována 4 jednání rady. Tato jednání probíhají v plánovaných termínech s 

průměrnou účastí, kde účast na těchto jednáních je lepší než v letech minulých. Ve složení rady v letošním 

roce došlo k drobným změnám, kdy se do činnosti rady zapojili noví zástupci okrsků z Jevíčka, Čisté a 

Bystrého.  

Na prvním jednání 27. února proběhlo schválení plánu práce pro rok 2013. Členové rady byly zástupcem 

HZS seznámeni s termíny a místy konání cyklické odborné přípravy V16 a S8 velitelů a strojníků 

jednotek JPOII a JPOIII. Kurz pro nové nositele dýchací techniky proběhl březnu  ve Svitavách. V 

polovině března se čtyři naši zástupci zůčastnili v Přibyslavi kurzu na rozhodčí instruktory. Kurz byl 

zakončen písemnou a následně ústní zkouškou, ve kterých všichni naši kolegové uspěli. Co je ppozitivní, 

že tuto náročnou zkoušku si neudělali jen tak do „šuplíku“, ale hned se zapojili do činnosti na okresním a 

částečně na krajském kole v požárním sportu.  

Na druhém jednání dne 29. května zhodnotily zástupci HZS účast a průběh cyklické odborné přípravy 

velitelů jednotek JPO II a III, které proběhlo v prostorách Vojenské střední školy v Moravské Třebové. 

Cyklická odborná přípravy strojníků probíhala hned v následujících dnech na stanicích ve Svitavách, 

Moravské Třebové, Poličce a v Litomyšli. Trochu horší je situace při odborných přípravách velitelů a 

strojníků JPO V., kde je účast již několik let nízká. V jarních měsících v okrese probíhaly zkoušky Hasič 

II a II stupně.  Důstojného ocenění práce se tak dostalo například hasičům při Srazu osmičkářů v 

Chornicích, kde pan Michal Počka slavnostně dekoroval nové držitele odznaku Hasič II a III. Další část 

jednání byla  již věnována organizačním přípravám okresní ale hlavně krajské soutěže v požárním sportu. 

Když jsme u krajského kola soutěže, tak bych rád ocenil činnost technické čety, která zajišťovala průběh 

soutěže. Jednoznačně pozitivní bylo propojení čety našeho sdružení s technikou HZS, kdy četa bezvadně 

pracovala pod vedením mjr. Ing. Čermáka. Je třeba také poděkovat vedení těch obcí, které bezplatně 

poskytly cisternovou techniku pro zásobování vodou. Technická četa a organizační štáb ze Svitavska 

opakovaně prokázali, že umí připravit soutěže na nejvyšší úrovni a udělat vše pro hladký průběh soutěže, 

i když jejich práce zůstává tak trochu mimo pozornost jak diváků tak účastníků soutěže.  

Rád bych řekl pár slov k dotacím. Pardubický kraj v letošním roce poprvé uvolňoval dotace ve dvou 

kolech. V prvním kole uvolnil k čerpání dotace ve výši 3.965 milionu korun pro celý kraj. Za tyto 

prostředky bylo se spoluúčastí obcí pořízeno ve Svitavském okrese pět dopravních automobylů, osm 

plovoucích, nebo kalových čerpadel a bylo opraveno pět vozidel. Také byly pořízeny podle žádostí o 



dotace věcné prostředky ochranné oděvy a další vybavení pro jednotky. Ve druhém kole bylo rozděleno 

535 tisíc, ze kterých na Svitavsku přibudou ještrě dva dopravní automobyly a jedna oprava  a byl 

nakoupen další materiál.  Mimořádnou státní dotaci obdržely jednotky, které se aktivně účastnily 

likvidačních prací při letošních povodních. 

Na jednání rady velitelů 30. října byly projednány body dle plánu práce. Za velmi důležitou informaci, 

kterou nám přednesli záastupci HZS považuji informaci o navýšení státní neinvestiční dotace, která 

jednotkám II a III a pak vybraným jednotkám V., které letos zasahovaly mimo území své obce, přinese v 

závěru roku nemalé prostředky na doplnění a obnovu techniky a věcných prostředků.  Za velmi důležitou 

informaci, která jistě bude mít podstatný vliv na financování některých jednotek, také považuji to, že na 

základě novely zákona o pojištění odpovědnosti z provozu motorového vozidla mohou již nyní i jednotky 

dobrovolných hasičů za přesně vymezených podmínek dostat finanční prostředky za zásahy u dopravních 

nehod. Pro jednotky dobrovolných hasičů to otevírá další, zcela nový zdroj finančních prostředků. Dalším 

nezanedbatelným zdrojem financování činnosti jednotek se stane dlouho očekávaný a letos konečně 

uzákoněný fond, do kterého povinně přispívají pojišťovny. Podle pravidel tohoto fondu bude nejméně 60 

procent výnosu použito pro HZS a z této částky nejméně 20 procent je určeno pro dobrovolné hasiče. 

Tento fond se od ledna 2014 začne plnit, takže na jeho dělení si ještě trochu počkáme. K těmto tématům 

proběhl také velitelský den na stanici ve Svitavách, kde nám vše bylo podrobně a přehledně 

vysvětlenotak, abychom mimořádné prostředky stihli řádně a včas vyúčtovat krajskému úřadu. 

Poslední jednání v letošním roce nás teprve čeká, proběhne až v prosinci. Na tomto posledním jednání 

pravidelně hodnotíme záležitosti jako školení v oblasti represe, vývoj požárovosti v roce a spolupráci 

mezi jednotkami SDH a HZS. Zde bych rád již nyní poděkoval zástupcům HZS za velmi dobrou 

spolupráci a zejména pak za snahu organizovat odbornou přípravu a různé kurzy tady v okrese a na 

jednotlivých stanicích. Není to samozřejmostí ve všech krajích. Úplně posledním bodem bude příprava 

plánu práce ORV na rok 2014. 

Závěrem mi dovolte poděkovat členům rady za jejich práci, Vám přítomným za pozornost a ještě Vás 

poprosím, abyste všem členům jednotek poděkovali za jejich nasazení a na Vašich valných hromadách jim 

popřáli pevné zdraví.  

Děkuji za pozornost. 

Ing.Bc. Miroslav Vacek 

vedoucí odborné rady velitelů okresu Svitavy 


